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Notulen van de Algemene Vergadering KNDSB 17 november 2023 

Gebouw Het Stadhuis, Markt 1, ‘s-Hertogenbosch. 

 

Bestuur: 

Functie Naam Aanwezig Volmacht 

Voorzitter Boris Pavloff JA Patrick Bocken 

Secretaris Wim Heemskerk JA Bilal Ozturk 

Penningmeester Johan Hessing JA  

Bestuurslid Luuk Ruinaard JA  

 

Aanwezige Leden: 

Naam Lidmaatschap Volmacht 1 Volmacht 2 

Rob Klaassen Lid van Verdienste Nel Naaktgeboren-Klein Jan Bloemkolk 

Hans Johannesen Lid van Verdienste   

Toine Vos Individueel   

Frank Veugen Individueel   

Bert Smale Individueel   

Edwin Munne Individueel   

Annemieke Bouwmeester Individueel   

Leo Bruggeman Individueel   

Arjen Hoogerwerf Individueel Frouke van Winsum  

Ingrid Jansen Individueel Mark Schenk Cathy Schelvis 

Pascal Moity Individueel   

Liisa Moity-Lilukka Individueel   

Marcel Koopmans Individueel Mohammed Akzaz Bernd Mojet 

Adriaan van Wijde Individueel   

Lucien van Riel Individueel Annette Kieboom Gerard Priems 

Carmen van Hoesel Individueel   

Mariska Nieborg Individueel   

Peter van Brakel Individueel   

Bob van ’t Wout Individueel   

Michael de Vet Individueel   

Wietse Sijm Individueel Boaz Blume Erika van der Werf 

Jelle Jan Schouwstra Individueel Jaap van der Snee  

 
Aanwezige Verenigingen: 

Vereniging Lidmaatschap Vertegenwoordiging 

BC Het Zuiden Collectief Lucien van Riel 

Liever Sportiever Collectief Bert Smale 

DSV de Dommel Collectief Yvette Lentink/Pascal Kriek 

OLDI Collectief Bob van ’t Wout 

Fc Zaanstad Collectief Mariska Nieborg 

TOG Collectief Ingrid Jansen 

GDVV Martinistad Collectief Jelle Jan Schouwstra 
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Afwezig met kennisgeving: 

Patrick Bocken Raph Eikenboom Bernd Mojet Gert-Jan Roelofsen 

Rob Struik Denise Tol Jaap van der Snee Corine den Besten-Vermaas 

Jan Bloemkolk Machiel de Zoete Annette Kieboom Mohammed Akzaz 

Gerard Priems Jan-Willem Herweijer Robert Gommans Nel Naaktgeboren-Klein 

Mark Schenk André van Nifterik Frouke van Winsum Erika van der Werf-Bloemkolk 

Cathy Schelvis Benny Elferink DSV Catharijne ‘83 Alia Alieva 

Wendy de Wachter Robin van Vliet Frank Braan Ralph van Houwelingen 

Boaz Blume ZBSD Anja Zoomer DSV Almere 

Pieter van den Eijkel Bilal Ozturk Jan de Boer  

 
Overige Personen: 

Naam Functie 

Petra Brugmans Tolk NGT 

Samantha Hutten-Geerts Tolk NGT 

Roselinde Mooyman Schrijftolk 

Clarissa van den Elzen Schrijftolk 

Esther van der Lee Stembureau 

Patricia Verhoeven Stembureau 

Yvette Lentink Namens DSV de Dommel 

Pascal Kriek Namens DSV de Dommel 

Jari Wollrabe Lid (niet aangemeld voor registratie) 

Jacco van Andel Toegelaten belangstellende 

Arjan Wollrabe Toegelaten belangstellende 

 

Aantal Stemmen: 

Ereleden 0 

Leden van Verdienste 3 

Individuele Leden 23 

Volmachten 14 

Collectieve Leden 7 

Totaal 47 

 

Notulist:  niet aanwezig  (notulenverslag werd opgesteld door Arjen Hoogerwerf a.d.h.v. tekstverslag 

van een schrijftolk)
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1. Opening 1 
 2 
De voorzitter heet de aanwezigen welkom en dankt de gemeente ’s-Hertogenbosch voor gebruik 3 
maken van de bijzondere en historische raadzaal van het gemeentehuis! Vervolgens heet de voorzitter 4 
leden van verdiensten van harte welkom: Rob Klaassen, Hans Johannesen en Luuk Ruinaard. 5 
 6 
2. Agenda en stembureau 7 
 8 
De voorzitter vroeg aanwezigen over vaststellen van de agenda. Geen toevoegingen en wijzigingen. 9 
Agenda vastgesteld 10 
Installeren van het stembureau. Normaal 3 personen, maar 1 moest ziek afmelden. De voorzitter 11 
vraagt aan aanwezigen om akkoord te gaan met 2 leden van het stembureau. Geen bezwaar en bij 12 
deze goedgekeurd. 13 
Vandaag zijn er 2 schrijftolken aanwezig en bewaren de teksten zodat het bestuur het kan omzetten 14 
naar notulen. Bezwaren, dat er namen genoemd wordt, zijn er niet. 15 
De voorzitter meldt dat er 47 stemmen aanwezig is. Om goedkeuring te krijgen dient de meerderheid 16 
voor hebben gestemd en dat is minimaal 24 stemmen. 17 
 18 
3. Herdenking Erelid Jan de Jong 19 
 20 
Rob Klaassen nam het woord om de algemene vergadering toe te spreken over zeer gewaardeerde 21 
erelid Jan de Jong die ons op 1 september 2023 is ontvallen. Rob vertelde over zijn bijzondere band 22 
met Jan. Altijd ging het over de Dovensport en KNDSB. Jan realiseerde al dat hij echt baalt dat hij 100 23 
jaar KNDSB niet gaat halen. Ondanks hij aangaf dat hij pech heeft, wilt hij graag meegeven dat 24 
Nederland weer terug moet naar de top van de internationale dovensport evenementen. Blijven eraan 25 
werken en stimuleren. Zijn gedachtengoed wordt in ere gehouden voor de toekomst.  26 
De voorzitter verzoekt iedereen een stilte te nemen om Jan de Jong te herdenken. 27 
 28 
4. Mededelingen en ingekomen stukken 29 
 30 
EK Atletiek in Polen. Elaine den Exter heeft brons op 100m en zilver op 200m behaald. Fantastische 31 
prestaties. 32 
WK Bowling in Duitsland. Het was een zwaar toernooi geweest. Bowlingbanen waren anders dan de 33 
verwachtingen van onze bowlers. Resultaten waren niet zoals we mochten verwachten. 34 
Rob Klaassen is benoemd tot Chef de Mission van ons Deaflympics team 2025.  35 
Voorzitter meldt dat in de algemene vergadering van 10 februari 2023 een mededeling van schorsing 36 
over erelid Jan Stienstra was gedaan. Schorsing is met terugwerkende kracht teruggedraaid en nietig 37 
verklaard. Er was namelijk géén bestuursbesluit genomen. Ook was dit niet schriftelijk vastgelegd en 38 
nooit gecommuniceerd naar Jan Stienstra. 39 
 40 
Eind vorig jaar, begin dit jaar hebben we overleggen gehad met de Gehandicaptensport Nederland 41 
(GSN). En de opdracht is gegeven om samen in overleg te gaan voor een samenwerking. Erik de Winter 42 
heeft deze opdracht gekregen om daarin mee te werken. Het is uiteindelijk nog niet gerealiseerd in 43 
concrete samenwerking. GSN is de uitvoerder van het project ongehoord Sportief. KNDSB blijft 44 
betrokken, maar zoekt nog burele ondersteuning.  45 
 46 
De samenwerking tot nu toe. Verder gesproken met de Nederlandse Sportraad. Dat is een 47 
onafhankelijke adviesorgaan van de regering. Die is ingesteld om gevraagd en ongevraagd advies met 48 
betrekking tot sporten en bewegen in Nederland te kunnen geven aan de Minister van VWS. 49 
 50 
En binnenkort volgen nog afspraken. In december is er in Den Haag een symposium waarbij wij vanuit 51 
het bestuur ook zullen zijn. Heel belangrijk om ons gezicht daar te laten zien dat in Nederland ook 52 
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dovensport bestaat en daar hopelijk meer stappen genomen kunnen worden richting aansluiting bij 53 
NOC*NSF. 54 
 55 
Er is ook samen met Arjen Hoogerwerf met NOC*NSF overleg geweest, die gesprekken zijn reeds 56 
voorbereid. En op 12 januari zullen wij weer met NOC*NSF spreken. De uitkomsten zullen we 57 
mededelen met jullie. Het is al een mooie eerste stap en daaruit hopen we meer eerste stappen te 58 
nemen. 59 
 60 
In de vorige vergadering is het besluit genomen om ons echt in te zetten in goede en gezonde 61 
oplossingen rond vrouwen zaalvoetbalteam. Een onafhankelijke mediator inzetten voor zaalvoetbal 62 
vrouwen. Er zijn afspraken gemaakt dat er een evaluatie plaats zou vinden met de bondscoach over 63 
het EK. En input waaraan de nieuwe bondscoach zou moeten voldoen. De opdracht hebben we ook 64 
aan Erik Winter gegeven om als mediator op te treden. En dit is afgerond. 65 
 66 
De penningmeester lichtte toe wat CBF is en wat dat inhoudt. Dat is een onafhankelijke organisatie. 67 
Die verlenen namelijk een certificaat. Als je de procedure tot werving en besteding gelden hebt 68 
doorgelopen, we zijn inmiddels al een jaar bezig, maar als je de procedure positief hebt doorgelopen, 69 
kunnen wij ons aansluiten bij de Goede Doelen Nederland. Dan zijn we meer zichtbaar voor grote 70 
geldgevers. Eind november is er een vergadering van de erkenningscommissie. Dan wordt alles 71 
beoordeeld wat we hebben ingediend en dat is heel veel werk geweest! Na de 30 november wordt de 72 
penningmeester dan persoonlijk gebeld door de contactpersoon om te horen of KNDSB het certificaat 73 
gaat krijgen. 74 
 75 
De secretaris maakt wat meer bekend over 100 jaar KNDSB. De commissie 100 jaar jubileum hebben 76 
we opgezet. Allerlei uitvragen gedaan: wie wil er mee doen? Eén persoon maar gereageerd tot op 77 
heden en ik hoop dat jullie echt wel over na willen denken om mee te helpen om van ons 100-jarig 78 
jubileum een feest te maken. Dat heeft Jan gezegd: aandacht voor het 100 jaar jubileum. Denk er thuis 79 
nog even over na en neem contact op. Of je eventueel in die commissie zitting wilt nemen. 80 
 81 
We hebben al 2 personen bereid gevonden nu die zich richten op onze historie. Daar ben ik al heel blij 82 
mee! Maar er zijn ook andere dingen te doen. Heel lastig hoor om alles weer te gaan plannen en hoe 83 
je die dag indeelt. Locatie en alles kan ik wel een beetje vertellen maar nog niet officieel. We willen 84 
dat in Rotterdam houden in 2026 omdat we daar zijn opgericht. Daar is de dovensportbond opgericht 85 
en daarom willen we het in Rotterdam houden met een rondleiding, museum, tentoonstelling in het 86 
gemeentehuis van Rotterdam enzovoort. Het programma zou misschien een hele week in beslag 87 
kunnen nemen, dat zal ergens in mei of april zijn maar tegen die tijd krijgen jullie genoeg informatie 88 
aangereikt. Maar dit is de beperkte informatie die we tot nu toe hebben. 89 
 90 
Er was een vraag vanuit de vergadering. Welke sportinvulling die week? Secretaris geeft aan alle 91 
sporten vanuit de KNDSB. De voorzitter geeft aan rond de Pasen 2026 goed vrij te houden. 92 
 93 
5. Notulen AV 9 juni 2023 94 
 95 
Redactioneel opmerkingen: 96 
Arjen Hoogerwerf namens Frouke van Winsum over een uitleg met betrekking tot stemmen. Regel 63: 97 
Blanco stem telt mee om te registeren. Leden die NIET stemmen, tellen NIET mee. Leden zijn natuurlijk 98 
vrij om te stemmen wat hij/zij wilt, zelfs ook om niet te stemmen.  99 
De voorzitter geeft aan dat wie gele kaart opsteekt, dat dit ook genoteerd wordt.  100 
 101 
Annemieke Bouwmeester over regels 17 en 18. Stembureau bestaat uit 3 personen maar naar boven 102 
staat er 2 personen op. De voorzitter geeft aan dat het aangepast wordt. Dank voor haar opmerking. 103 
Notulen AV 9 juni 2023 werd goedgekeurd. 36 stemmen uitgebracht. 36 groen, 0 geel, 0 rood 104 
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 105 
Vragen naar aanleiding van de notulen: 106 
 107 
Toine Vos stipt regel 160 aan. Over technische voorzitter. De voorzitter meldt dat het bestuur besloten 108 
heeft om nu niet aan te stellen en zelf de vergadering leidt. Misschien in de toekomst wel doen met 109 
de technische voorzitter. 110 
 111 
Frank Veugen had een vraag over Atletiek commissie en dat er als een team gecommuniceerd wordt. 112 
De voorzitter lichtte toe dat het niet gaat om atletiek commissie, maar atletencommissie. Dit naar 113 
aanleiding van een bericht vanuit ICSD dat alle sporters kunnen aansluiten vanuit eigen belangstelling. 114 
Het is aan de persoon zelf om aan te geven om het ondertiteld te kunnen volgen als je niet 115 
gebarentaalvaardig bent.  116 
 117 
Vragen naar aanleiding van notulen is bij deze afgerond.  118 
 119 
6 a Jaarverslag en -rekening 2022 120 
 121 
De voorzitter vraagt of er vragen of opmerkingen zijn naar aanleiding van het jaarverslag 122 
 123 
Annemieke Bouwmeester geeft aan dat verslag over Golf niet duidelijk is. Is het dames of is het heren. 124 
Arjen Hoogerwerf (coördinator overige sporten) meldt dat Leonie Warringa bij de dames in eliteklasse 125 
zit. Daaronder zie je ook duidelijk seniorenklasse waar Charles Mikkers deel heeft genomen. Daaronder 126 
heren eliteklasse als extra informatie.  127 
 128 
Arjen Hoogerwerf heeft een vraag van Frouke van Winsum over de inhoud van het jaarverslag. 129 
Ondanks ik mijn best heb gedaan om zo goed mogelijk te maken, heb ik een feedback meegekregen. 130 
Ze geeft aan dat lay-out beetje rommelig is en volgende keer iemand inhuurt om een mooie lay-out te 131 
kunnen maken. Het is wel belangrijk omdat het jaarverslag ook wordt opgestuurd voor 132 
fondsenwerving en andere belangrijke stakeholders. Dat is een puntje wat het bestuur ter verbetering 133 
kunt meenemen. De voorzitter zegt toe mee te nemen en dankt voor haar goede feedback. 134 
 135 
Yvette Lentink namens DSV de Dommel vroeg zich af waarom het jaarverslag nu pas uitgestuurd is en 136 
niet in juni? De voorzitter meldt dat het is toegelicht bij vorige AV voor uitstel. De jaarrekening was 137 
nog niet gereed en in de statuten kan het bestuur met maximaal 5 maanden uitstellen.  138 
 139 
Frank Veugen had een vraag over de Deaflympics. Meer over financiën en wordt aangehouden tot na 140 
presentatie jaarrekening 2022. 141 
 142 
Penningmeester licht toe over de jaarrekening. Over 2022 heeft KNDSB een negatief saldo van EUR 143 
889,00. Daarvoor was het verschil nog groter. Het gaat goed en ziet dit jaar ook beter uit. Kascommissie 144 
heeft goedkeuring gegeven met verklaring. 145 
Frank Veugen had een vraag gesteld over hoge kostenpost voor de Deaflympics. Penningmeester geeft 146 
aan dat er ook hoge inkomsten zijn en KLM heeft grote korting gegeven op vliegtickets en daar zijn we 147 
ontzettend blij mee. 148 
 149 
Penningmeester zegt verder dat elk sporttak een begroting maakt voor elke uitzending. Met 150 
coördinator of teammanager van een sporttak wordt overlegd over hoe dit te realiseren. Bowling ging 151 
naar München met de trein omdat dit goedkoper was. Penningmeester heeft altijd intensief contact 152 
met coördinator of teammanager en alles is en blijft transparant. De voorzitter geeft aan dat we bij 153 
2022 moeten blijven, niet 2023. 154 
 155 
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Arjen Hoogerwerf merkt erop dat bestuurskosten in 2021 nog EUR 1.000,00 is en in 2022 flink is 156 
gestegen naar EUR 7.100,00. Voorzitter zegt dat dit door Corona-perikelen kwam. Specificeren 157 
waaraan bestuurskosten wordt uitgegeven want EUR 6.000,00 is wel nogal wat. 158 
Voorzitter voegt aan dat hogere uitgaven door bezoeken van congressen in 2022 komen. Twee keer 159 
EDSO en 1 keer ICSD. En ook fysieke bestuursvergaderingen in 2022 terwijl in 2021 bijna alles online 160 
ging. 161 
 162 
Wietse Sijm verbaast zich over dat zaalvoetbal EUR 3.000,00 over had. Vraagt zich of het klopt? 163 
Penningmeester vertelde dat KNDSB letterlijk draait op contributies en daar redt die het niet meer. 164 
Voor elk internationale uitzending wordt 10% overheadkosten afgedragen aan KNDSB. Hiermee 165 
kunnen meerdere kostenposten dekken.  166 
 167 
Penningmeester wil graag toevoegen dat in 2022 meerdere keren een notaris ingeschakeld moet 168 
worden voor opstellen en wijzigingen van de statuten. Gelukkig heeft dat tot op heden niks gekost.  169 
Vragen naar aanleiding van de jaarrekening 2022. 170 
 171 
Annemieke Bouwmeester begrijpt niet waarom 10% overheadkosten niet vermeld staan in de 172 
jaarrekening. Voorzitter zegt dat het boekhoudkundig correct is en dat die 10% overal in verwerkt is.  173 
 174 
Mariska Nieborg vraagt over onduidelijkheid tussen begroting en jaarrekening. Ziet soms eigen 175 
bijdrage EUR 0,00. Vindt soms verwarrend. Voorzitter begrijpt de vraag goed en de achterliggende 176 
bedoeling. Het is hoe richtlijnen wordt opgesteld. Specificatie kan men gerust opvragen bij de 177 
penningmeester. Het is transparant. 178 
 179 
Penningmeester geeft aan over 10% overheadkosten. Dit is voor om alle operationele en bestuurlijke 180 
kosten gedekt te krijgen. Voorzitter zegt toe om te kijken of het anders en duidelijker ingericht kan 181 
worden. 182 
 183 
De voorzitter vraagt om te stemmen voor goedkeuring van de jaarrekening 2022. 43 stemmen 184 
uitgebracht. 43 groen, 0 geel, 0 rood. Jaarrekening 2022 goedgekeurd. Dank aan allen. 185 
 186 
6 b Verklaring kascommissie 2022 en decharge bestuur 187 
 188 
Penningmeester liet de voorzitter weten over de verklaring van de kascommissie en dat dit ook 189 
onderdeel is van goedkeuring. Hiermee is het bestuur gedechargeerd. 190 
 191 
6 c Begroting 2024 192 
 193 
Penningmeester presenteert de sluitende begroting 2024. Wel dient het bestuur zorgvuldiger om te 194 
gaan met uitgaven. Algemene vergadering is tot nu nog gratis dankzij ter beschikking stellen door de 195 
gemeente of de Provinciale Staten. Daar mogen we blij mee zijn. Huren we elders dan kost het al gauw 196 
EUR 1.000,00 inclusief drankjes en hapjes.  197 
 198 
Vragen over de begroting 199 
 200 
Leo Bruggeman had een vraag over verschillen in de eigen bijdrage. Als er geen internationale 201 
uitzending is dan is er ook geen eigen bijdrage. Bij Golf kan het zijn dat er een hogere eigen bijdrage 202 
wordt verlangd, tenzij er voldoende inkomsten zijn dan daalt de eigen bijdrage ook. 203 
 204 
Arjen Hoogerwerf heeft een vraag over terugkerende post van EUR 5.000 als subsidie. Wel vermelden 205 
maar nooit krijgen. Wat is het nut hiervan? Penningmeester licht toe dat het handig is om wel op te 206 
nemen om te laten zien aan het ministerie van VWS als tactische zet. 207 
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 208 
Arjen Hoogerwerf namens Frouke van Winsum met een verzoek of KNDSB weer eens gaat organiseren 209 
voor haar leden. Bijeenkomsten of een feest. Activiteiten vanuit KNDSB is niet te zien. Graag plannen 210 
maken en organiseren. 211 
 212 
Voorzitter zegt dat de begroting eigenlijk is, hopelijk, opgesteld om dus gelden binnen te krijgen. Bij 213 
de stichtingen kunnen we de gelden wel anders aan besteden. Als we dan geld krijgen van die 214 
stichtingen, dan kunnen we wat organiseren voor de leden. Er is het plan om volgend jaar voor 215 
vrouwen in het sportbestuur bijeenkomsten te organiseren maar dan moeten we wel gelden 216 
binnenkrijgen. Mits we subsidie of gelden binnenkrijgen in welke vorm van ook, aan vrouwen in het 217 
sportbestuur willen we meer aandacht aan geven. 218 
Afgelopen jaren hebben we eerst de belangrijkste zaken willen doen, prioriteiten stellen maar wel 219 
financiële middelen tegen over staan. We zijn niet verder gekomen met het uitoefenen maar hopen 220 
dat het bestuur uitgebreid wordt en ook dat soort zaken zeg maar opgenomen, uitgevoerd kunnen 221 
worden en dat we meer kunnen doen voor jullie allemaal. 222 
 223 
Arjen Hoogerwerf: dus jullie hebben geen plannen voor 2024? Die moeten dan wel in de begroting 224 
opgenomen worden? Voorzitter geeft aan dat dit correct is. Volgende algemene vergadering wat meer 225 
concreets vertellen.  226 
 227 
Frank Veugen vraagt naar waarom er geen begrotingen zijn voor internationale schaken. Een gevoel 228 
van dat er niks is voor schaken. Arjen Hoogerwerf (coördinator overige sporten) geeft aan dat 229 
momenteel geen schakers zijn die voldoen aan normen en limieten voor internationale uitzendingen. 230 
Om die reden geen begrotingen opgesteld. Wel zegt Arjen dat er als er internationale schaken op de 231 
kalender staat eerst overlegd wordt met Ingrid Jansen (coördinator schaken) naar mogelijkheden. 232 
Voldoen schakers niet aan normen en limieten dan is het niet nodig om een begroting te maken. 233 
 234 
Toine Vos stelt een algemene vraag over hoge begroting in 2024 door de Winter Deaflympics. Lukt het 235 
goed met fondsenwerving? Penningmeester doet het niet alleen, maar heeft wel vele lijntjes uitgezet. 236 
Het blijft een moeilijke taak. Vele brieven gestuurd, maar weinig toegezegd gekregen. Het zorgt wel 237 
voor hogere kantoorkosten o.a. enveloppen, postzegels en briefpapieren.  238 
 239 
Annemieke Bouwmeester vraagt waarom er kosten wordt gemaakt met E-boekhouding. 240 
Penningmeester zegt dat KNDSB EUR 11,00 per maand betalen. Als organisatie zijn we verplicht een 241 
goede boekhouding te voeren.  242 
 243 
Arjan Wollrabe namens zijn zoon Jari Wollrabe. Hij geeft aan dat hij weet vanuit zijn branche dat er 244 
veel brieven worden gestuurd naar bedrijven, maar slechts 1% geeft een reactie. Het is handiger om 245 
naast een brief te sturen ook fysiek af te spreken. Sturen, bellen en langskomen. Het is effectiever. 246 
Voorzitter zegt dit erg lastig is bij KNDSB gezien we uit vrijwilligers bestaan. Sommige bedrijven geven 247 
gelden aan specifieke doelgroepen bij gehandicaptensport. Bij auditieve groep is het vaak moeilijker 248 
om iets te krijgen. Meer krachten bij KNDSB zijn echt van harte welkom. 249 
 250 
Over tot goedkeuring van de begroting 2024. 43 stemmen uitgebracht: 41 groen, 1 geel en 1 rood. Bij 251 
deze goedgekeurd en schort de voorzitter vergadering even op.  252 
 253 
Penningmeester geeft aan dat KNDSB een ANBI-status heeft. Voor bedrijven die gelden doneren aan 254 
KNDSB zijn aftrekbaar. Voorzitter zegt nu dat CBF erbij komt. 255 
 256 
7 a Decoratiereglement 257 
 258 
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Voorzitter vraagt aanwezigen of er vragen of opmerkingen zijn over een wijzigingsvoorstel 259 
decoratiereglement. 41 stemmen uitgebracht: 41 groen, 0 geel, 0 rood. 260 
 261 
7 b Prioriteitenstelling 2024 262 
 263 
Arjen Hoogerwerf geeft aan dat prioriteitenstelling in orde is, maar vind dat er een betere 264 
verdeelsleutel moet komen. Nu gaat alles eerst naar 1e en de rest moet wachten. Dat zorgt voor meer 265 
onzekerheid. In principe zijn binnengekomen gelden voor alle sporttakken tenzij ze geoormerkt zijn. 266 
Verbetering voor volgende keer om als voorbeeld van binnengekomen gelden 40% naar 1e, 30% naar 267 
2e, 20% naar 3e en 10% naar 4e op de lijst.  268 
 269 
Voorzitter geeft aan dat de prioriteitenlijst die nu voorgelegd is eerst besproken wordt en goedkeuring 270 
te verkrijgen. Verdeelsleutel is hier niet aan de orde. Het bestuur heeft de bevoegdheid om gelden die 271 
van algemene aard zijn, zelf te besluiten aan welk sporttak toe te kennen. Geoormerkte bedragen voor 272 
een bepaalde sporttak worden volledig gerespecteerd.  273 
 274 
Luuk Ruinaard zegt dat als wij de gelden binnen krijgen, algemeen, dan verdelen. Het voorstel van 275 
Arjen ook. Dan hebben we niet genoeg voor de anderen om uitgezonden te worden. Je moet kijken 276 
welke sporttak kunnen we zeker uitzenden. Dan krijg je weer andere problemen en dat moet je ook 277 
meenemen in je overweging. 278 
 279 
Peter van Brakel vindt dat alle sporten evenveel moeten krijgen. Voorzitter begrijpt het maar geeft aan 280 
dat judo niet veel nodig heeft in vergelijking met zaalvoetbal. Dat laatste heeft natuurlijk meer nodig. 281 
Hoe los je dat dan op? 282 
 283 
Toine Vos vindt die prioriteitenlijst prima, maar ook een nadeel, de mensen die op nummer 1 staan 284 
worden passief, de bowling wist: we staan wat lager dus we moesten fondsen en sponsors werven en 285 
daar hard voor knokken, dat lukt wel. Maar hebben we zelf gedaan. 286 
Dus als je kijkt naar de prioriteiten denk ik dat ze denken nou we krijgen we wel geld van KNDSB. 287 
 288 
Voorzitter begrijpt zijn standpunt, maar kijkt ook naar welke acties worden ondernomen door die 289 
sporttak. Achterover leunen kan niet, dan komen ze volgende keer onderaan. We kijken dus naar alle 290 
takken. En proberen continu een afweging te maken. Maar als je niet goed bezig bent, maken we echt 291 
onderscheid hoor. Bowling doet het heel goed, die hebben geld over, en dat blijft voor hun staan. 292 
De Deaflympics, is het hoogste wat we doen, voor iedereen. Maar er moet wel actie ondernomen 293 
worden. Zaalvoetbal gaat naar de Winter Deaflympics en staat daarom op 1. 294 
 295 
Wietse Sijm stipt aan dat volgorde niet aangepast kan worden. Maar onderaan ziet Wietse dat het 296 
afhankelijk is van Commissie Normen en Limieten. Voorzitter zegt dat het nergens staat dat volgorde 297 
niet aangepast kan worden. Het kan aangepast worden als er daartoe redenen voor zijn. 298 
 299 
Commissie Normen en Limieten is een onafhankelijke orgaan binnen KNDSB en adviseert het bestuur 300 
over sporters met betrekking tot de internationale uitzendingen.  301 
 302 
Arjen Hoogerwerf wil graag bevestiging van of er bij adviseren voor de internationale toernooien ook 303 
gekeken wordt naar deelname aan bij reguliere wedstrijden door de sporter. Dus bij horende 304 
competities. Voorzitter zegt dat Commissie Normen en Limieten beleid daartoe heeft opgesteld en 305 
jazeker dat er ook gekeken wordt naar sporters die bij reguliere verenigingen zitten. Een sporter wordt 306 
niet geselecteerd als hij/zij geen lid is van een reguliere vereniging.  307 
 308 
Er wordt om akkoord gevraagd over prioriteitenstelling 2024. 41 stemmen uitgebracht: 30 groen, 8 309 
geel, 3 rood.  Goedgekeurd 310 
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 311 
7 c Aanvraag geassocieerde NOC*NSF 312 
 313 
Annemieke Bouwmeester was er verbaasd over dat er gestemd moet worden terwijl pas geleden dat 314 
de voorzitter meegedeeld heeft dat KNDSB aangesloten is. Voorzitter zegt dat het niet zo is en geeft 315 
aan dat het bestuur van voornemens is om KNDSB aan te melden om geassocieerde te worden.  316 
 317 
Annemieke Bouwmeester vindt aansluiting een dure. Zo rond EUR 1.000,00 per jaar. KNDSB is arm en 318 
hoe gaat die dan betalen? Voorzitter zegt daar wel van bewust dat dit wat kost. Maar aansluiting bij 319 
NOC*NSF opent vele deuren voor de KNDSB. KNDSB maakt dan deel uit van de Nederlandse 320 
sportmaatschappij.  321 
 322 
Wietse Sijm. Mijn vraag is ook met betrekking tot de betaling daarvan, ik vind het ook wel prijzig. Als 323 
je kijkt naar welke voordelen zie je daarin? Wat er net al gezegd was als tip van ga mensen lijfelijk 324 
ontmoeten, fondsen werven. Wat kun je bereiken met deze associatie is mijn vraag? 325 
 326 
Voorzitter zegt dat hij hoopt dat jullie ook wel weten dat vanuit de overheid zeg maar de sport 327 
participatie eigenlijk helemaal geënthousiasmeerd wordt. Ze hebben het overgelaten aan NOC*NSF. 328 
Zij moeten dat uitvoeren. Dus het sportbeleid van de overheid moeten ze uitvoeren. 329 
Er is een pot geld naartoe gegaan, x bedrag, ook gelden van de toto, loterij, allemaal gaat dat naar 330 
NOC*NSF. Dat moeten ze gebruiken voor de sporttakken. Wij, doven, blijven achter. Omdat wij 331 
helemaal niet meedoen in de Nederlandse sportmaatschappij. Aansluiting moet gezien worden als 332 
erkenning van KNDSB als gesprekspartner. Het opent de deuren. 333 
 334 
Mariska Nieborg stelt een vraag met betrekking tot die duizend euro aan NOC*NSF. Dan wordt dat 335 
betaald door de leden? Gaan jullie zelf zoeken naar subsidies om dat te kunnen betalen? Hoe gaan we 336 
dat bekostigen? Ik heb daar wel een paar vraagtekens over. De mankracht hebben jullie niet. De tijd 337 
hebben jullie niet om dat te gaan regelen dus hoe ga je dan de tijd krijgen om dat wel te regelen en 338 
aansluiting te vinden en die deuren te openen via NOC*NSF? 339 
 340 
Voorzitter zegt altijd tijd te kort! En hij vraagt of Mariska ons ook kan ondersteunen? We kunnen niet 341 
alles doen. We moeten kiezen wat voor prioriteiten we stellen en die keuzes moeten we maken. We 342 
vinden NOC*NSF belangrijk. De meeste gesprekken voert Arjen Hoogerwerf. Die heeft voor 12 januari 343 
al de eerste kennismakingsgesprek, fysiek, met NOC*NSF gemaakt. Wij gaan naar hen toe. 344 
Kennismaken. Geldwerving, daar gaat altijd 10% uit en daaruit moeten we dat betalen. Niet 345 
voldoende? Doen moeten we andere acties ondernemen of andere kosten gaan snijden. We hebben 346 
hier al jarenlang voor gevochten en hopen dat jullie ons ondersteunen want dan kunnen we meer 347 
bereiken. Ook meer bestuursleden. We zijn met vieren, met Arjen er bij 5. Penningmeester doet 348 
fondsenwerving, we hebben echt meer mensen nodig en kunnen we goed gebruiken! 349 
 350 
Daar zitten 77 sportbonden bij aangesloten. Gehandicaptensport Nederland ook met enkele 351 
sporttakken die de 77 sportbonden niet hebben. 352 
 353 
Stemming over aansluiting als geassocieerde bij NOC*NSF. 41 stemmen uitgebracht: 39 groen, 2 geel, 354 
0 rood. Goedgekeurd 355 
 356 
7 d Vaststelling Eigen Bijdrage Tabel 357 
 358 
Michael de Vet vindt het schema heel mooi, maar veel jonge sporters hebben niet het geld voor om 359 
een hogere eigen bijdrage te doen en vraagt het bestuur hoe dit aan te pakken.  360 
 361 
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Arjen Hoogerwerf vindt het schema met alle bedragen lastig mee te werken en stelt voor om gewoon 362 
percentage te gebruiken. Dan maakt het geen onderscheid over verre reis of vlakbij. Voorzitter zegt 363 
dat er een tegenvoorstel moet komen.  364 
 365 
Wim Heemskerk vindt deze lijst duidelijk dat er een minimale en een maximale eigen bijdrage is. 366 
Iedereen weet waar die aan toe is. Want die percentage maken het onstabiel. Dus als het een vast 367 
bedrag is, wat Boris aangeeft, als je een andere constructie bedenkt, of fondsen werft, dat kun je 368 
uitgeven aan je eigen tak. Maar we willen zo duidelijk maken, zodat iedereen weet waar die aan toe 369 
is. 370 
 371 
Arjan Wollrabe heeft  1 opmerking. Ik denk dat dat voor elke sporter geldt die uitgezonden wilt worden 372 
dat je zonder eigen sponsors niet maximaal eruit kan halen, en dat iedereen op zoek moet voor zichzelf 373 
om wat geld te krijgen, om zijn droom te verwezenlijken. 374 
Daar moet je toch geld voor hebben. Meesten mensen hebben geen geld om dat allemaal te 375 
bekostigen, kan ik uit eigen ervaring vertellen, maar je kunt wel zelf ook met je eigen sport bezig zijn 376 
en sponsors daarvoor zoeken. En niet alleen afhankelijk van de bond. 377 
 378 
Penningmeester zegt dat het mogelijk is om gemeenten te benaderen. Vanuit de Wet Bijzondere 379 
Bijstand. Wietse Sijm zegt dat dit niet voor iedereen geldt. En vindt ook dat KNDSB verantwoordelijk is 380 
voor alle sporten toegankelijk te maken voor iedereen dat je mee kunt doen. WK, EK, Deaflympics, niet 381 
afhankelijk van je eigen familie of je genoeg geld hebt of niet. Of een netwerk waar je geld uit kunt 382 
halen. Er moet wel een bepaald budget zijn. Zeker met een teamsport, de helft haalt het niet en dan 383 
laten ze het maar vallen. Ik denk niet dat je die richting uit wilt. Wil je dat iedereen meedoet, denk ik 384 
niet dat je het op die manier moet doen. 385 
 386 
Mariska Nieborg: Goed, mijn eerste vraag is vooral met betrekking tot die eigen bijdrage regelen. Dat 387 
weet je. Het is gewoon het doel om sporten te stimuleren. Je ziet ook dat de motivatie steeds minder 388 
is bij jongeren dus jullie moeten hen wel blijven steunen. Als ze dan geen geld of middelen hebben, 389 
dat ze dan contact kunnen opnemen met de KNDSB en dat je samen verantwoordelijk wordt gehouden 390 
om de kosten te werven. En de mensen die dan toch onder die armoede grens leven: mee kunnen 391 
doen. Heb je daar plannen voor? Voor mensen die geen geld hebben? Heb je daar over nagedacht of 392 
laat je het aan de sporter over? 393 
 394 
Luuk Ruinaard: we zijn bezig wel om te kijken met de NOC*NSF, met de goede doelen zijn we ook 395 
bezig. Als we geen geld binnenkrijgen, wordt het voor ons heel erg moeilijk om de sporters te steunen. 396 
Het gevolg is dat dit nodig is. Als we voldoende budget hebben kunnen we ook die eigen bijdrage 397 
afschaffen maar eerst moeten we die fondsen laten zien dat we sponsors hebben, eigen bijdragen 398 
hebben, als we dat genoeg hebben hoeven we die eigen bijdragen niet te vragen. Als er genoeg 399 
inkomsten zijn. Maar op dit moment is dat niet zo dus moeten we wel die eigen bijdragen hebben. Dat 400 
is helpend, we blijven zelf ook wel zoekend naar meer inkomsten. 401 
Of via de eigen sporters natuurlijk ook maar we moeten elkaar helpen om de inkomsten te werven. 402 
We weten dat als één grote speler een bedrijf kent, die kan wat betalen en dat je dan die eigen bijdrage 403 
door dat bedrijf kan laten betalen. Of dat dat meegenomen wordt in het team. 404 
Moet je slim mee om gaan, kijken naar de mogelijkheden en de constructies die je kunt bedenken. En 405 
kun je het laten zien, ga je ook gelden voor anderen binnenhalen. 406 
 407 
Voorzitter stelt dat Ongehoord Sportief bezig is om de sport in Nederland te enthousiasmeren. 408 
Voorheen deden we dat zelf, nu hoeft dat niet. Allemaal aan die organisatie overgelaten. 409 
Wil je voetballen? Kan je lid worden bij horende club en aansluiten bij de dovenclub om mee te kunnen 410 
doen aan een dovencompetitie. Maar internationaal zijn we afhankelijk van fondsen. Eigen 411 
voorwaarden enzovoort. 412 
 413 
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Marcel Koopmans zegt dat te begrijpen en dat de tabel duidelijk is. Wanneer je veel geld binnenhaalt, 414 
gaat dan de eigen bijdrage omlaag? Voorzitter zegt dat veel fondsen ook voorwaarden stellen en dat 415 
is dat er ook een eigen bijdrage moet zijn. Of dat lager kan, ja dat kan wel, maar niet lager dan het 416 
minimum. 417 
 418 
Voorzitter vraagt om goedkeuring van Eigen Bijdrage Tabel. 42 stemmen uitgebracht: 16 groen, 17 419 
geel, 9 rood. Voorstel niet aangenomen.  420 
 421 
7 e Contributieverhoging 422 
 423 
Annemieke Bouwmeester vindt de verhoging van EUR 15,00 naar EUR 25,00 per jaar veel te hoog. En 424 
stelt voor om eerst naar EUR 20,00 te gaan en daarna naar EUR 25,00. Mariska Nieborg deelt de mening 425 
en vraagt zich ook af wat sporters ervoor terug zien. En bedenkingen heeft over inschrijfgeld EUR 426 
15,00.  427 
 428 
Voorzitter heeft in voorstel toegelicht waarom verhoging naar EUR 25,00 nodig is. Het is om kosten 429 
meer gedekt te krijgen en bij veel organisaties zijn lidmaatschappen veelal vanaf EUR 25,00 per jaar. 430 
Meer steun voor KNDSB als belangenbehartiger zou wel fijn zijn. Geen geld betekent niks meer doen. 431 
Dan ook geen uitzendingen.  432 
 433 
Stemming over contributieverhoging. 38 stemmen uitgebracht: 18 groen, 6 geel, 14 rood. Voorstel 434 
verworpen. 435 
 436 
7 f Voordracht Lid van Verdienste – Cathy Schelvis 437 
 438 
Er zijn 46 stemmen uitgebracht: 39 ja, 6 nee en 1 blanco. Cathy Schelvis is bij deze benoemd tot Lid 439 
van Verdienste van KNDSB.  440 
 441 
7 g Voordracht Erelid – Albert Westerhof 442 
Stemmen worden geteld.  443 
 444 
Toine Vos heeft een vraag over bescherming van een Erelid. Als voorbeeld rond Jan Stienstra. Wanneer 445 
iemand ontoelaatbaar gedrag vertoont of misdraagt, of na uitspraak van ISR dan heeft bestuur de 446 
mogelijkheid om Erelidmaatschap af te nemen. Algemene Vergadering stemt in over benoeming, ook 447 
over het afnemen daarvan, licht de voorzitter toe. 448 
 449 
Pascal Moity wilde iets van zijn hart spreken. KNDSB bijna 100 jaar. Hij vindt dat sporters weinig doen 450 
aan gebarentaal. Vooral slechthorenden doen dat weinig. En vindt ook dat teammanager kennis moet 451 
hebben van een sporttak. Verder sprak hij over 2 trainers en verschillende meningen. Persoonlijk vindt 452 
hij dat niet goed en zou dat graag anders willen zien bij Bowling. Noemt aantal punten als 453 
aanbevelingen. 454 
 455 
Voorzitter dankt Pascal voor zijn warme betoog en verbeterpunten. Geeft mee dat voorwaarden om 456 
uitgezonden te worden in handboek Normen en Limieten staan.  457 
 458 
Uitslag over Erelidmaatschap is bekend. 46 stemmen uitgebracht: 43 ja, 3 nee. Albert Westerhof 459 
benoemd tot Erelid van KNDSB. 460 
 461 
8 Vaststellen volgende AV 462 
 463 
Het bestuur stelt voor om volgende AV te houden op 14 juni in Haarlem. Vrijdagavond omdat het beter 464 
uitkomt.  465 
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 466 
9 Rondvraag 467 
 468 
Michael de Vet stelt een vraag over Chef de Mission. Rob Klaassen zit ook in Commissie Normen en 469 
Limieten. Wegens benoeming kan Rob geen zitting nemen, geeft de voorzitter aan. 470 
 471 
Lucien van Riel heeft een visitekaartje gekregen van iemand uit Pakistan en draagt het over aan het 472 
bestuur. Diegene die graag wilt inzetten voor internationale evenementen waar hij mee wilt doen.  473 
 474 
Markiska Nieborg heeft een vraag. mijn vraag is vorige keer de vraag had ik ook gesteld om over na te 475 
denken hoe je meer sporten aan zou kunnen trekken. Mijn vraag op dit moment is dan: heb je daar al 476 
onderzoek naar gedaan? Hebben jullie navraag gedaan bij leden? Op welke dag is welke sport? Op 477 
vrijdag en zaterdag moet je spelen? Waarom is deze vergadering op vrijdag? 478 
Of kunnen jullie misschien nadenken over creatief nadenken, om te stemmen samen? 479 
Zeker in de huidige technologie en ict en dergelijke zijn er zo veel mogelijkheden om meer sporten aan 480 
te trekken en meer stemmingen te kunnen houden en meer discussies te kunnen voeren samen. Mijn 481 
vraag is meer kunnen jullie verder onderzoek doen naar wat de mogelijkheden zijn. En hoe kun je je 482 
inzetten om dat te gaan bereiken. Ik vraag me af, hebben jullie daar over nagedacht en wat is jullie 483 
plan voor de komende tijd? Voorzitter neemt dit punt mee naar het bestuursoverleg. 484 
 485 
Wietse Sijm verzoekt het bestuur om in het vervolg niet meerdere mails met stukken toe te sturen 486 
voor algemene vergadering. Voorzitter zegt dat het technisch niet mogelijk is om alles in 1 mail te 487 
versturen. Wel kijkt de voorzitter of het anders kan voor de volgende keer. 488 
 489 
Frank Veugen vraagt of KNDSB wel wat doet voor 50-plussers. Ook internationaal of er een EK of WK 490 
voor 50-plussers georganiseerd kan worden. Voorzitter zegt dat iedereen vrij is om te gaan sporten. 491 
En voor internationaal geldt natuurlijk dat een sporter voldoet aan normen en limieten, tenzij het een 492 
open evenement is.  Toine Vos zegt dat bij Bowling ook gesproken wordt over splitsing in leeftijd bij 493 
een WK. Arjen Hoogerwerf zegt dat dit een vorm heeft van Masters en geen officiële status heeft van 494 
EK en WK. Voor Deaflympics is er geen splitsing in leeftijd.  495 
 496 
Annemieke Bouwmeester heeft een vraag met betrekking tot de communicatie. Ze vindt dat het niet 497 
helder verloopt, bijvoorbeeld toen mijn man Edwin heeft een bericht gestuurd, over het 100-jarig 498 
bestaan. Maar er wordt niet gereageerd, ook geen bevestiging van ontvangst en dat er antwoord nog 499 
volgt. En punt 2, wat ik zelf heb ervaren in de werkgroep van de bowling, ik stuur netjes een mail naar 500 
het bestuur, en ook dan krijg ik geen antwoord en ook niet "de mail is in goede orde ontvangen". 501 
Communiceer alsjeblieft, ik mis dat. 502 
En als 3e ik hoop dat in de toekomst als er een nieuwsbrief is, of als er een filmpje wordt gemaakt, het 503 
is heel stil. Weinig informatie vanuit de KNDSB. Ik heb voorheen ook in het bestuur gezeten, bezig met 504 
gehandicaptensport Nederland. Hoe gaat het met de mededelingen.. (?) 505 
 506 
Voorzitter probeert het samen te vatten. De communicatie ben ik me van bewust, mijn excuses 507 
daarvoor, we komen erop terug vanuit het bestuur. De nieuwsbrief en video berichten is echt 508 
afhankelijk van de investeringen van vrijwilligers. Wij hebben allemaal ook gewoon een baan, en een 509 
gezin. Dus ik hoop dat er begrip is voor de begrenzing die wij hebben. En je laatste punt over de 510 
gehandicapten sport Nederland. En ik heb al gezegd dat het niet mogelijk is om ons meer te steunen, 511 
want ze hebben een budget uit de overheid en kunnen ons niet meer ondersteunen. 512 
 513 
Voorzitter dankt iedereen voor de komst en sluit de vergadering. 514 


